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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Kap plusz forrást az Országos Mentőszolgálat az 
ügyeleti rendszer ellátásához?" 

Kap plusz  forrást az Országos Mentőszolgálat az ügyeleti rendszer ellátásához?

 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nemrég benyújtott szociális és egészségügyi tárgyú törvénymódosítások tartalmazzák az 
Országos

Mentőszolgálat (OMSZ) feladatköreinek kiterjesztését. A módosítások értelmében vidéken este 10

után az OMSZ fog felelni az ügyeleti rendszer működtetéséért, miközben a jelenlegi 300 ügyeleti

központ helyett összesen csak 102 marad. Ezzel a kormány komoly terhet ró az amúgy is rendkívül

leterhelt Országos Mentőszolgálatra. Nem látszik világosan, hogy az OMSZ a jelenlegi keretek 
között

hogyan tudja ellátni ezt a feladatot. Elég, ha a messze nem elégséges számú mentőautóra, vagy a

plusz feladatok elvégzéséhez szükséges, de egyelőre hiányzó munkaerőre gondolunk. Épp e ezek

miatt a hiányosságok miatt lett „szervezték ki” az ügyeleti rendszert az elmúlt években sok helyen

„kiszervezve” a magánellátóknak, akik viszont gyakran nem a megfelelő színvonalon látták el a

feladatukat. Az világos tehát, hogy az új rendszer zökkenőmentes működtetése forrásbevonás nélkül

elképzelhetetlen. Korábban 60%-os béremelést ígértek a mentődolgozók számára, de ehelyettám az



 
elmúlt években csupán nettó néhány ezer forintos emelésre futotta a kormányzat részéről. Egy

mentőápoló nagyjából, egy gépkocsivezető havonta 25090–-110 ezer forintot, egy mentőtiszt

300130–-150 ezer forintot visz haza. Egy pozsonyi mentős ezzel szemben 450 ezer forintnak

megfelelő eurót keres havonta..

További kérdéseket vet fel az a mód, ahogyan a kormány az ügyeleti rendszer átalakítását a Hajdú-

Bihar megyei mintaprojekt sikerességével igazolja. Én magam mentős körökből úgy értesültem, 
hogy

az OMSZ az éjszakai ügyeletet ott is csak más megyékből történő munkaerő-átvezényléssel tudta

megoldani. Amennyiben ez így van, nyilvánvaló, hogy ez országos szintű működés esetén nem lesz

lehetséges.

Tisztelt Miniszter úr,

a fentiek fényében kérem tájékoztatását.

Felmérte a kormány azt, hogy az ügyeleti rendszer ellátásához kapcsolódóan hány további

mentőápolóra és mentőautóra lesz szükség? Várható-e, hogy az OMSZ pluszforrásokat kap, és ha

igen, milyen mértékűt? Hajlandó a kormány közzétenni a Hajdú-Bihar megyei modell részletes

dokumentációját, az ügyeleti rendszer ellátásához kapcsolódó megyei adatokat?
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